

Flash-EB 77 Mar - Apr 2000 ZA 3285

```

+-----+
|               |
|   EOS GALLUP EUROPE   |
|   FLASH EUROBAROMETRE 77   |
|   « AIDS »           |
|   =====           |
|   2000, April         |
|               |
+-----+

```

```

+-----+
| DESCRIPTION OF THE SURVEY |
+-----+

```

```

+-----+
| Realization of this survey. |
+-----+

```

This telephone Survey FLASH EUROBAROMETRE 77 : AIDS has been conducted on behalf of the European Commission.

It has been managed and organised by the General Directorate Education and Culture, « Public Opinion Analysis » Unit.

The interviews have been conducted between the 18/03/2000 and the 09/04/2000 by these fifteen EOS GALLUP EUROPE Institutes :

DIMARSO - BRUXELLES	(Interviews : 20/03/00 - 29/03/00)	Belgium
GALLUP - KOBENHAVN	(Interviews : 20/03/00 - 09/04/00)	Denmark
EMNID - BIELEFELD	(Interviews : 22/03/00 - 30/03/00)	Germany
ICAP - ATHENS	(Interviews : 21/03/00 - 28/03/00)	Greece
DEMOSCOPIA - MADRID	(Interviews : 21/03/00 - 29/03/00)	Spain
B.V.A. - VIROFLAY	(Interviews : 20/03/00 - 22/03/00)	France
IRISH MKTG SURVEYS - DUBLIN	(Interviews : 18/03/00 - 29/03/00)	Ireland
DOXA - MILANO	(Interviews : 20/03/00 - 27/03/00)	Italy
ILReS - LUXEMBOURG	(Interviews : 20/03/00 - 29/03/00)	Luxemburg
NIPO - AMSTERDAM	(Interviews : 20/03/00 - 28/03/00)	Netherlands
ÖSTERREICHISCHES GALLUP - VIENNA	(Interviews : 20/03/00 - 03/04/00)	Austria
METRIS - LISBOA	(Interviews : 18/03/00 - 28/03/00)	Portugal
SUOMEN GALLUP - ESPOO	(Interviews : 21/03/00 - 30/03/00)	Finland
SIFO - STOCKHOLM	(Interviews : 21/03/00 - 30/03/00)	Sweden
NOP - LONDON	(Interviews : 20/03/00 - 30/03/00)	United Kingdom

```

+-----+
| Representativity of the results. |
+-----+

```

Each national sample is representative of the continental population aged 18 and over, interviewed by telephone, within these limits :

- United Kingdom : Nothern Ireland excluded

+-----+
 | Sizes of the samples. |
 +-----+

The sample sizes amount to 1000 respondents in each Country, with the exception of Germany, where the sample has been set at 2000 respondents.

A weighting factor has been applied on the national results in order to compute :

- the TOTAL EU12+ : total for the Member States of the European Union at the 1/1/1995

- the TOTAL EU+95 : total for the 3 States which became Members of the European Union at 1/1/1995

- the TOTAL EU 15 : total for the whole European Union.

Here we present the number of interviews as :

- (a) actually conducted in each State
- (b) derived from the weighting EU12+
- (c) derived from the weighting EU+95
- (d) derived from the weighting EU 15

	Inter viewé	EU12+	EU+95	EU 15
	-----	-----	-----	-----
	(a)	(b)	(c)	(d)
- Belgium :	1001	378	0	438
- Denmark :	1001	194	0	225
- Germany : (West)	1004	2403	0	2786
- Germany : (East)	1002	632	0	732
- Greece :	1000	389	0	451
- Spain :	1000	1465	0	1699
- France :	1008	2149	0	2491
- Ireland :	1002	135	0	156
- Italy :	1000	2138	0	2478
- Luxemburg :	1005	15	0	18
- Netherlands :	1002	576	0	667
- Austria :	1020	0	1105	347
- Portugal :	1000	370	0	429
- Finland :	1004	0	704	221
- Sweden :	1000	0	1215	381
- United Kingdom :	1001	2183	0	2530
	-----	-----	-----	-----
- Totals :	16050	13026	3024	16050

+-----+
 | Questionnaire. |
 +-----+

1. The questionnaire prepared for this survey is reproduced in French and in English.

2. The translations have been realized in each national language by the Institutes listed above.

CONFIDENTIEL

EOS GALLUP EUROPE
FLASH EUROBAROMETRE N° 77 ("SIDA")
Version française 09.02.2000

mars 2000

1. **Sexe** [1] homme
 [2] femme
2. **Age exact :** [][] ans
 [00] [REFUS/SR]
- [SI LE REpondant A MOINS DE 18 ANS →STOP INTERVIEW]**

3. **Age de fin d'études :** [AGE EXACT EN 2 CHIFFRES]
 [][] ans
 [00] [REFUS/ SR]
 [01] [JAMAIS ETE A L'ECOLE PLEIN TEMPS]
 [99] [ENCORE A L'ECOLE PLEIN TEMPS]

4. **EOS Standard Occupation of Respondent Question :**
Quelle est votre profession ? (ENQ. : PRECISER ET CODER)
1. Fermier, pêcheur
 2. Profession libérale (avocat, médecin, etc ...)
 3. Commerçant, artisan, patron
 4. Cadre supérieur, Directeur
 5. Employé, cadre moyen
 6. Travailleur manuel
 7. Retraité, pensionné
 8. Ménagère sans profession
 9. Etudiant, milicien
 10. Temporairement sans emploi, chômeur
 11. Autre
 12. Refus

5. **Etat civil**
Quelle est votre situation familiale?
- MARIE(E), n'ayant jamais vécu en couple avant 1
 - MARIE(E), vivant en couple avant 2
 - CELIBATAIRE, n'ayant jamais vécu en couple..... 3
 - CELIBATAIRE, ayant déjà vécu en couple 4
 - DIVORCÉ(E)..... 5
 - SÉPARÉ(E)..... 6
 - VEUf OU VEUVE..... 7

6. **Région = "European Administrative Regional Unit" (N.U.T.S. 1) [2 CHIFFRES]**

7. **Taille localité**

CONFIDENTIAL

EOS GALLUP EUROPE
FLASH EUROBAROMETER N° 77 ("AIDS")
English version - 09.02.2000

p. 1/9

March 2000

1. **Sex** [1] man
 [2] woman
2. **Exact Age:** [][] years old
 [00] [REFUSAL/NA]
- [IF CONTACT UNDER 18→STOP INTERVIEW]**

3. **Age when finished full time education :** [EXACT AGE IN 2 DIGITS]
 [][] years old
 [00] [REFUSAL/NO ANSWER]
 [01] [NEVER GONE TO FULL TIME SCHOOL]
 [99] [STILL AT FULL TIME SCHOOL]

4. **EOS Standard Occupation of Respondent Question :**
What is your occupation ? (INT. : WRITE IN AND CODE)
1. Farmer, fisherman
 2. Professional (lawyer, practitioner, etc ...)
 3. Owner of shop or company, craftsman, proprietor
 4. General Management
 5. Employed, middle management
 6. Manual worker
 7. Retired
 8. Housewife
 9. Student, military service
 10. Temporarily not working, unemployed
 11. Other
 12. Refusal

5. **Marital status**
What are your family circumstances?
- MARRIED, and never lived as a couple before 1
 - MARRIED, and lived as a couple before..... 2
 - UNMARRIED, having never lived with as a couple 3
 - UNMARRIED, having already lived with as a couple 4
 - DIVORCED 5
 - SEPARATED 6
 - WIDOWED 7

6. **Region = "European Administrative Regional Unit" (N.U.T.S. 1) [2 DIGITS]**

7. **Size of Locality**

CONFIDENTIEL

Nous allons maintenant aborder des questions qui ont trait à la santé. Cette étude est réalisée à la demande de la Commission européenne.

8. Estimez-vous qu'à propos des maladies suivantes, votre information est plutôt suffisante ou plutôt insuffisante?
- plutôt suffisante 1
 - plutôt insuffisante 2
 - (NSP/SR) 3
- a) le SIDA
[enquêteur, si nécessaire : Syndrome d'ImmunoDéficiency Acquisée]
- b) les maladies sexuellement transmissibles
- c) les diverses formes d'hépatite
- d) le cancer
- e) les maladies cardio-vasculaires

Les questions qui suivent concernent le SIDA et les moyens de prévention.

9. A votre avis, le virus du SIDA (VIH) peut-il se contracter de chacune des manières suivantes : oui, peut-être ou non?
- oui 1
 - peut-être 2
 - non 3
 - (NSP/SR) 4

[LIRE - UNE REPONSE PAR ITEM]

- a) En mangeant un repas préparé par une personne séropositive ou atteinte du SIDA.
- b) En buvant dans un verre qu'a utilisé une personne séropositive ou atteinte du SIDA.
- c) En recevant du sang actuellement en **[votre pays]**.
- d) En donnant du sang actuellement en **[votre pays]**.
- e) En embrassant sur la bouche une personne séropositive ou atteinte du SIDA.
- f) En pratiquant une fellation **[enquêteur, si nécessaire : le fait de sucer le pénis du partenaire]** sur une personne séropositive ou atteinte du SIDA.
- g) En partageant des seringues avec des toxicomanes.

CONFIDENTIAL

The following questions concern health. This survey is conducted on behalf of the European Commission.

8. Do you consider your information concerning following diseases is rather sufficient or rather insufficient?
- rather sufficient 1
 - rather insufficient 2
 - (DK/NA) 3
- a) AIDS
[interviewer, if needed : Acquired Immune Deficiency Syndrome]
- b) sexually transmitted diseases
- c) various forms of hepatitis
- d) cancer
- e) cardiovascular diseases

The following questions concern AIDS and the means of prevention.

9. In your opinion can the AIDS virus (HIV) be caught by each of the following ways: yes, possibly or not?
- yes 1
 - possibly 2
 - no 3
 - (DK/NA) 4

[READ OUT - ONE ANSWER PER ITEM]

- a) Eating a meal prepared by someone who is HIV positive or suffers from AIDS.
- b) Drinking from a glass which is used by someone who is HIV positive or suffers from AIDS.
- c) Receiving blood at the moment in **[your country]**.
- d) Giving blood at the moment in **[your country]**.
- e) Kissing the mouth of someone who is HIV positive or suffers from AIDS.
- f) Practising fellatio **[interviewer, if needed : the fact of sucking the partner's penis]** on someone who is HIV positive or suffers from AIDS.
- g) Sharing needles with drug users.

CONFIDENTIEL

10. Croyez-vous, oui ou non, dans l'efficacité des moyens de précaution suivants contre le virus du SIDA (VIH)?
- oui 1
 - non 2
 - (NSP/SR) 3

[LIRE - UNE REPONSE PAR ITEM]

- a) L'utilisation de produits spermicides.
 - b) L'utilisation de préservatifs.
 - c) Choisir des partenaires qui ont l'air en bonne santé.
 - d) Choisir des partenaires qui font partie du même milieu *social* que soi.
 - e) Que les deux partenaires passent un test de dépistage du virus du SIDA (VIH) avant d'avoir des rapports sexuels pour la première fois.
 - f) S'abstenir de relations sexuelles.
 - g) Eviter d'échanger des seringues entre toxicomanes.
11. Voici une liste de propositions qui concernent le SIDA. Pour chacune d'entre elles, pouvez-vous me dire si vous êtes plutôt d'accord ou plutôt pas d'accord?
- plutôt d'accord 1
 - plutôt pas d'accord 2
 - (NSP/SR) 3

[LIRE - UNE REPONSE PAR ITEM]

- a) Les gens parlent trop du SIDA.
- b) Nous devrions recevoir plus d'informations concernant le SIDA.
- c) On dépense trop d'argent pour la recherche sur le SIDA. On devrait plutôt dépenser cet argent pour des recherches sur d'autres maladies telles le cancer.
- d) Vous n'attraperez jamais le SIDA ; c'est un problème qui concerne les autres.
- e) Le risque d'être contaminé par le virus du SIDA (VIH) est plus grand pour les homosexuels ou les toxicomanes.

CONFIDENTIAL

10. Do you believe, yes or no, in the efficiency of following precautions against the AIDS virus (HIV)?
- yes 1
 - no 2
 - (DK/NA) 3

[READ OUT - ONE ANSWER PER ITEM]

- a) The use of spermicidal products.
 - b) The use of condoms.
 - c) To choose healthy looking partners.
 - d) To choose partners from the same social class as oneself.
 - e) That both partners take the test for HIV antibodies before having sexual intercourse for the first time.
 - f) Abstention of sexual intercourse.
 - g) To avoid sharing needles between drug users.
11. Here is a list of statements about AIDS. For each of them could you tell me whether you tend to agree or tend to disagree?
- tend to agree 1
 - tend to disagree 2
 - (DK/NA) 3

[READ OUT - ONE ANSWER PER ITEM]

- a) People talk too much about AIDS.
- b) We should receive more information about AIDS.
- c) Too much is spent on AIDS research. The money would be better spent on research into other diseases, such as cancer.
- d) You will never catch AIDS, it is an issue for other people.
- e) The risk to be contaminated by the AIDS virus (HIV) is more important amongst homosexuals or drug users.

CONFIDENTIEL

12. Selon vous, pour être informé sur le SIDA, on peut faire confiance :
- plutôt d'accord 1
 - plutôt pas d'accord 2
 - (NSP/SR) 3

[LIRE - UNE REPONSE PAR ITEM]

- a) aux associations qui font de la prévention.
 - b) aux médecins.
 - c) aux chercheurs.
 - d) aux journalistes.
 - e) au ministère de la Santé.
 - f) aux institutions européennes.
 - g) aux institutions locales ou nationales.
13. Vous-même, vous êtes-vous senti personnellement concerné(e) par les campagnes d'information sur le SIDA menées en **[votre pays]**?

[LIRE]

- pas du tout 1
- un peu 2
- beaucoup 3
- (je n'ai pas connaissance de campagnes d'information sur ce thème) 4
- (NSP/SR) 5

14. Selon vous, le risque d'être infecté par le VIH en **[votre pays]** est-il...

[LIRE]

- très bas? 1
- assez bas? 2
- assez élevé? 3
- très élevé? 4
- (NSP/SR)? 5

CONFIDENTIAL

12. In your opinion, to be informed about AIDS one can trust :
- tend to agree 1
 - tend to disagree 2
 - (DK/NA) 3

[READ OUT - ONE ANSWER PER ITEM]

- a) the associations dedicated to prevention.
 - b) the doctors.
 - c) the researchers.
 - d) the journalists.
 - e) the Ministry of Health.
 - f) the European institutions.
 - g) the local or national institutions.
13. Did you feel personally concerned by the information campaigns on AIDS that took place in **[your country]**?

[READ OUT]

- not at all 1
- a little concerned 2
- very concerned 3
- (I haven't heard of information campaigns on that theme). 4
- (DK/NA) 5

14. In your opinion, is the risk to be infected with the HIV in **[your country]**...

[READ OUT]

- very low? 1
- rather low? 2
- rather high? 3
- very high? 4
- (DK/NA)? 5

CONFIDENTIEL

15. Connaissez-vous, personnellement, quelqu'un parmi votre famille, vos amis ou vos collègues qui est séropositif ou atteint du SIDA?

[LIRE]

- non 1
- oui, un 2
- oui, plusieurs 3
- (NSP/SR) 4

16. Pour éliminer le problème du SIDA, ou au moins en freiner le développement, on peut agir de différentes manières. Quelle est à vos yeux la première priorité? La deuxième, la troisième ...

[LIRE DE FACON ALEATOIRE - CLASSER PAR ORDRE D'IMPORTANCE]

- | | (1) | (2) | (3) | (4) | (NSP/SR) |
|--|-----|-----|-----|-----|----------|
| a) Campagne d'information sur les comportements qui exposent à une infection par le virus du SIDA..... | 1 | 2 | 3 | 4 | 5 |
| b) S'efforcer d'identifier les personnes séropositives ou atteintes du SIDA | 1 | 2 | 3 | 4 | 5 |
| c) Traiter les malades et les soigner | 1 | 2 | 3 | 4 | 5 |
| d) Financer des recherches pour un vaccin..... | 1 | 2 | 3 | 4 | 5 |

17. Avez-vous entendu parler des nouveaux traitements contre le SIDA, comme les trithérapies ou les antiprotéases?

[enquêteur, si nécessaire : Trithérapies : traitement basé sur l'administration de 3 médicaments. *Antiprotéases:* médicaments dirigés spécifiquement contre l'enzyme employée par le VIH pour procéder à de nouvelles copies du virus après qu'il se soit reproduit]

- oui 1
- pas sûr 2
- non 3
- (NSP/SR) 4

[SI CODE 3 ou 4 ALLER A Qu 19]

CONFIDENTIAL

15. Do you, personally, know someone amongst your family, friends or colleagues who is HIV positive or suffers from AIDS?

[READ OUT]

- no1
- yes, one.....2
- yes, several.....3
- (DK/NA).....4

16. There are various actions that can be taken to eliminate the problem of AIDS or at least to slow down its development. Which is the main priority in your view? Secondly, thirdly...

[READ OUT RANDOMLY - RANKING]

- | | (1) | (2) | (3) | (4) | (DK/NA) |
|--|-----|-----|-----|-----|---------|
| a) An information campaign on the types of behaviour which expose people to infection by the AIDS virus..... | 1 | 2 | 3 | 4 | 5 |
| b) Try harder to identify people who are HIV positive or suffer from AIDS..... | 1 | 2 | 3 | 4 | 5 |
| c) Treating those with AIDS and looking after them | 1 | 2 | 3 | 4 | 5 |
| d) Funding research to find a vaccine | 1 | 2 | 3 | 4 | 5 |

17. Have you heard about the new treatments for AIDS such as triple therapies or protease inhibitors?

[interviewer, if needed : Triple therapies: treatment based on the administration of 3 medicines. *Protease inhibitors:* drugs specially aimed at the protease enzyme used by HIV to process new copies of virus after it has reproduced]

- yes 1
- not sure 2
- no 3
- (DK/NA)..... 4

[IF CODE 3 or 4 GO TO Qu 19]

CONFIDENTIEL

18. Voici une série d'avis sur les nouveaux traitements. Veuillez me dire si vous êtes....

[LIRE - UNE REPONSE PAR ITEM]

- plutôt d'accord..... 1
 - plutôt pas d'accord 2
 - (NSP/SR) 3
-
- a) Avec les nouveaux traitements, il est possible de guérir définitivement du SIDA.
 - b) Avec les nouveaux traitements, il est possible de vivre plus longtemps avec le virus du SIDA (VIH).
 - c) Avec les nouveaux traitements les séropositifs ne transmettent plus le virus du SIDA (VIH).
 - d) Avec les nouveaux traitements, les gens en général ont moins peur d'être contaminés par le virus du SIDA (VIH).
 - e) Avec les nouveaux traitements, les gens en général font moins attention à la prévention du SIDA.
 - f) Avec les nouveaux traitements, on devrait encourager les gens à effectuer un test de dépistage après une prise de risque.

19. Diriez-vous, oui ou non, qu'à cause du SIDA, vous vous méfiez...

- oui 1
- non 2
- (NSP/SR) 3

[LIRE - UNE REPONSE PAR ITEM]

- a) de donner du sang.
- b) de recevoir du sang.
- c) de recevoir une piqûre.
- d) d'être opéré.

CONFIDENTIAL

18. Here is a list of opinions concerning the new treatments. Could you tell me if you...

[READ OUT - ONE ANSWER PER ITEM]

- tend to agree1
 - tend to disagree2
 - (DK/NA).....3
-
- a) With the new treatments it is possible to cure definitely from AIDS.
 - b) With the new treatments it is possible to live longer with the AIDS virus (HIV).
 - c) With the new treatments HIV positive people don't transmit the AIDS virus (HIV) any more.
 - d) With the new treatments, people are in general less afraid to be contaminated by the AIDS virus (HIV).
 - e) With the new treatments, people pay in general less attention to the prevention of AIDS.
 - f) With the new treatments, people should be encouraged to get an AIDS test after a risk behaviour.

19. Would you say, yes or no, that because of AIDS you distrust...

- yes1
- no2
- (DK/NA).....3

[READ OUT - ONE ANSWER PER ITEM]

- a) giving blood.
- b) receiving blood.
- c) getting an injection.
- d) having an operation.

CONFIDENTIEL

20. L'émergence et la diffusion du SIDA vous ont-ils, oui ou non, conduit personnellement à...

- oui 1
- non 2
- (NSP/SR) 3

[LIRE - UNE REPONSE PAR ITEM]

- a) plus de stabilité dans le choix de vos partenaires.
 - b) la prise de précaution dans les rapports sexuels.
 - c) éviter certains endroits (quartiers / établissements).
 - d) éviter certaines fréquentations / certains types de personnes.
21. On peut qualifier les personnes séropositives ou atteintes du SIDA de diverses façons. Voici quelques manières de les qualifier qu'on entend parfois. Etes-vous plutôt d'accord ou plutôt pas d'accord avec les propositions suivantes?

- plutôt d'accord 1
- plutôt pas d'accord 2
- (NSP/SR) 3

[LIRE - UNE REPONSE PAR ITEM]

- a) Une personne séropositive ou atteinte du SIDA est quelqu'un qui a eu dans le passé des comportements sexuels peu recommandables.
- b) Une personne séropositive ou atteinte du SIDA est quelqu'un qui a manqué d'hygiène ou de propreté en utilisant des seringues pour s'injecter de la drogue.
- c) Un/une puériculteur/trice séropositive ou atteinte du SIDA peut continuer à s'occuper des enfants dans une crèche.
- d) Un chirurgien séropositif ou atteint du SIDA peut continuer à opérer.
- e) Un cuisinier séropositif ou atteint du SIDA peut continuer à préparer de la nourriture.
- f) Une personne séropositive ou atteinte du SIDA devrait toujours prévenir son / sa partenaire de sa séropositivité avant d'avoir des rapports sexuels, même avec un préservatif.

CONFIDENTIAL

20. Have the emergence and the spread of AIDS led you personally, yes or no, to ...

- yes 1
- no 2
- (DK/NA) 3

[READ OUT - ONE ANSWER PER ITEM]

- a) seeking more stability in your choice of partners.
 - b) taking precautions in sexual intercourse.
 - c) avoiding certain places (areas / establishments).
 - d) avoiding certain acquaintances / types of people.
21. People who are HIV positive or suffering from AIDS may be viewed in a variety of ways. Here are some ways of describing them one sometimes hears. Do you tend to agree or tend to disagree with the following statements?

- tend to agree 1
- tend to disagree 2
- (DK/NA) 3

[READ OUT - ONE ANSWER PER ITEM]

- a) A person who is HIV positive or suffers from AIDS is someone who in the past showed not very commendable sexual behaviours.
- b) A person who is HIV positive or suffers from AIDS is someone who has neglected hygiene and cleanliness while using needles to inject himself with drugs.
- c) A paediatric nurse who is HIV positive or suffers from AIDS can continue to take care of children in a nursery.
- d) A surgeon who is HIV positive or suffers from AIDS can continue to operate.
- e) A cook who is HIV positive or suffers from AIDS can continue to prepare food.
- f) A person who is HIV positive or suffers from AIDS should always warn his or her partner of his HIV positive status before having sexual intercourse, even with a condom.

CONFIDENTIEL

Beaucoup de personnes homosexuelles et de toxicomanes ont été contaminés en Europe par le virus du SIDA (VIH). Nous aimerions connaître votre opinion à l'égard de ces personnes.

22. Etes-vous plutôt d'accord ou plutôt pas d'accord avec les propositions suivantes?

- plutôt d'accord 1
- plutôt pas d'accord 2
- (NSP/SR) 3

[LIRE - UNE REPONSE PAR ITEM]

- a) Les personnes homosexuelles ont des pratiques sexuelles qui manquent d'hygiène ou de propreté.
- b) L'homosexualité est aussi respectable que l'hétérosexualité.
- c) Un couple homosexuel devrait avoir le droit d'élever des enfants.
- d) On peut confier des responsabilités professionnelles à un toxicomane.
- e) On doit mettre à la disposition des toxicomanes des seringues propres.
- f) Certaines drogues douces comme la marijuana devraient être autorisées.

Nous vous rappelons que cette enquête s'adresse à tous les Européens et a pour but d'améliorer la prévention du SIDA en Europe. Pour terminer, il est important pour nous de connaître votre situation sur le plan affectif et sexuel.

[A TOUS]

23. Vivez-vous actuellement en couple?

- oui 1
- non 2

[SI CODE 1 ALLER A LA Qu 25]

24. Avez-vous déjà eu des rapports sexuels au cours de votre vie ?

- oui 1
- non 2
- (REFUS)..... 3

[SI CODE 2 ou 3 → STOP INTERVIEW]

CONFIDENTIAL

A lot of homosexual people and drug users in Europe have been contaminated with the AIDS virus (HIV). We would like to know your opinion regarding those people.

22. Do you tend to agree or tend to disagree with the following statements?

- tend to agree 1
- tend to disagree 2
- (DK/NA)..... 3

[READ OUT - ONE ANSWER PER ITEM]

- a) Homosexual people have sexual practices that lack hygiene or cleanliness.
- b) Homosexuality is as respectable as heterosexuality.
- c) A homosexual couple should have the right to educate children.
- d) One can entrust professional responsibilities to a drug user.
- e) One should put clean needles at the disposal of drug users.
- f) Certain soft drugs such as marijuana should be allowed.

We remind you that this survey is directed to all Europeans and aims at improving the prevention of AIDS in Europe. To finish it is important for us to know what your situation is on sentimental and sexual level.

[TO ALL]

23. Are you currently living with a partner?

- yes 1
- no 2

[IF CODE 1 GO TO Qu 25]

24. Did you already have sexual intercourse in your life ?

- yes 1
- no 2
- (REFUSAL)..... 3

[IF CODE 2 or 3 → STOP INTERVIEW]

CONFIDENTIEL

EOS GALLUP EUROPE
FLASH EUROBAROMETRE N° 77 ("SIDA")
Version française 09.02.2000

mars 2000

[UNIQUEMENT AUX FEMMES]

25 a. Au cours des cinq dernières années, combien de partenaires masculins avez-vous eus?

partenaires masculins
[99] [REFUS/ SR]

b. Et combien de partenaires féminins?

partenaires féminins
[99] [REFUS/ SR]

[UNIQUEMENT AUX HOMMES]

26 a. Au cours des cinq dernières années, combien de partenaires féminins avez-vous eus?

partenaires féminins
[99] [REFUS/ SR]

b. Et combien de partenaires masculins?

partenaires masculins
[99] [REFUS/ SR]

CONFIDENTIAL

EOS GALLUP EUROPE
FLASH EUROBAROMETER N° 77 ("AIDS")
English version - 09.02.2000

p. 9/9

March 2000

[ONLY TO WOMEN]

25 a. How many male partners did you have during the last 5 years?

male partners
[99] [REFUSAL/NA]

b. And how many female partners?

female partners
[99] [REFUSAL/NA]

[ONLY TO MEN]

26 a. How many female partners did you have during the last 5 years?

female partners
[99] [REFUSAL/NA]

b. And how many male partners?

male partners
[99] [REFUSAL/NA]

© European Communities
The Eurobarometer questionnaires are reproduced
by permission of its publishers,
the Office for Official Publications of the European Communities,
2 rue Mercier, L-2985 Luxembourg